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Geachte Statenleden, 
 
Mijn naam is Joke van Vrouwerff. Ik ben wethouder in de gemeente 
West Betuwe. Het voornemen om drinkwaterreserveringsgebieden aan 
te wijzen heeft tot veel onzekerheid geleid binnen onze gemeente. 
Daarom roep ik u namens de gemeente West Betuwe en haar inwoners 
en ondernemers op om het voorstel van Gedeputeerde Staten niet 
over te nemen.  
 
De gemeente is als overheid medeverantwoordelijk voor de 
beschikbaarheid van voldoende drinkwater. De gemeente is echter ook 
verantwoordelijk voor heel veel andere onderwerpen. En voor een 
integrale afweging van al deze belangen.  
Ik verwacht van u als Statenlid ook zo’n integrale afweging. Zeer recent 
is hiertoe ook opgeroepen door deltacommissaris Peter Glas. Bij de 
regionale bijeenkomst Klimaat Actief Rivierenland op 17 mei riep hij de 
provincie op om in gesprek te gaan. En belangen van anderen goed mee 
te wegen bij een eerlijke verdeling van het beschikbare water. 
 
In de voorbereiding is de stap van ambtelijk overleg over de globale 
MER-procedure naar het ter inzage leggen van een ontwerp 
wijzigingsbesluit naar ons idee te snel genomen. Het lijkt erop dat de 
belangen van Vitens (een mede organiserende partij) boven de belangen 
van vele andere gebiedsgebruikers zijn gesteld. Dan doel ik met name 
op de fruittelers met hun innovatieve beregeningssystemen en de 
bodemenergiesystemen die nodig zijn voor de energietransitie.  
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Het doel van de gemeente West Betuwe is: 
- de reserveringsgebieden niet groter te laten zijn dan strikt 

noodzakelijk;   
- de reservering niet langer te laten duren dan strikt noodzakelijk;  
- geen onnodige administratieve lasten te veroorzaken. 

Op het laatstgenoemde punt wordt naar aanleiding van onze zienswijze 
een positieve wijziging doorgevoerd. Over de eerste twee punten blijven 
wij ons zorgen maken. 
 
Omvang en impact binnen West Betuwe 
Binnen onze gemeentegrenzen is al een waterwingebied aanwezig. Hier 
mag Vitens 6 miljoen kubieke meter drinkwater winnen. Daardoor gelden 
beperkingen voor het overige gebruik van de bodem. Circa 6% van ons 
grondgebied wordt hiermee al sinds jaar en dag geconfronteerd. En dat 
is meestal geen probleem. Elders is immers voldoende ruimte beschik-
baar voor de functies die niet samen gaan met drinkwaterwinning. 
 
Met de reserveringsgebieden zoals ze nu voorliggen wordt in totaal zo’n 
85% van ons grondgebied geconfronteerd met beperkingen. Dit om 
uiteindelijk 8 tot 12 miljoen kubieke meter drinkwater extra te kunnen 
winnen. Ofwel maximaal 3 maal zoveel drinkwaterwinning zorgt voor een 
14 maal zo groot beperkingengebied. Dit zonder dat er zicht is op de 
termijn van deze reservering! 
 
Binnen het gebied dat u gaat reserveren ligt vrijwel het gehele 
productiegebied van de fruitsector binnen onze gemeente. Bovendien 
liggen 21 van de 26 kernen van onze gemeente straks in een gebied 
met beperkingen als gevolg van drinkwaterwinning of mogelijke 
drinkwaterwinning in de toekomst. Veel van deze kernen liggen aan de 
rand van een zoekgebied en kunnen zonder veel negatieve gevolgen 
worden ontzien door een kleine grensaanpassing. 
 
Over de concrete impact op de fruitteeltsector hoort u vandaag al diverse 
andere insprekers. Voor de warmtetransitie geldt dat de uitvoering van 
onze warmtetransitie-visie in gevaar komt.  
 
Het verbod om de beschermende kleilaag te doorboren zorgt er voor dat 
aquathermie voor de kernen die nabij de rivier liggen niet mogelijk is. 
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Hiervoor is het noodzakelijk warmte in de diepere bodemlagen op te 
slaan. Een alternatief is het gebruik maken van individuele oplossingen. 
Dit staat echter op gespannen voet met de netcapaciteit én is ook minder 
vaak rendabel als uitsluitend gebruik kan worden gemaakt van de 
bovenste bodemlaag. Een betaalbare energietransitie is een gezamenlijk 
belang! 
 
Tijdelijkheid 
Terecht wordt door Gedeputeerde Staten gesteld dat de 
reserveringsgebieden tijdelijk zijn. Als reactie op de zienswijzen wordt 
een onderzoek aangekondigd of enkele gebieden sneller verkleind 
kunnen worden. Naar verwachting zal dit onderzoek meerdere jaren 
duren. In de tussentijd moeten er maar andere oplossingen gevonden 
worden in de bovenste laag van de bodem.  
 
Zowel voor de innovatie in de fruitteelt als de warmtetransitie moeten nu 
belangrijke beslissingen worden genomen. Maatregelen waarmee de 
beschermende kleilaag niet wordt doorboord zijn technisch ongetwijfeld 
mogelijk. De meerkosten zullen echter ook aanzienlijk zijn. Wie draagt 
deze meerkosten? En hoe gaan we daarmee om als over 5 jaar besloten 
wordt de reservering weer op te heffen, omdat het waterwingebied 
ergens anders wordt gerealiseerd? 
 
Oproep 
Ik roep u namens de gemeente West Betuwe en haar inwoners en 
ondernemers op om het voorstel van Gedeputeerde Staten niet over te 
nemen. Verklein eerst de zoekgebieden en borg de tijdelijkheid van 
de zoekgebieden. Daarmee doet u ook recht aan de duurzaamheids-
opgaven en de belangen van de gezonde voedselvoorziening. 
 
Ik dank u voor uw aandacht en hoop dat u tot een verantwoord integraal 
afgewogen besluit kunt komen. 


